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BRMG.0012.60.2023.KKiP                                                                   

 

PROTOKÓŁ NR 54-9/2023 

z posiedzenia 

Komisji Kultury i Promocji 

Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 29 listopada 2023 r. 

 

Komisja rozpoczęła posiedzenie o 13:30, zakończyła o godzinie 14:45. 

 

Obecność: 

W posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji Kultury i Promocji wg listy obecności, 

która stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Stelmasiewicz otworzył posiedzenie, powitał 

zebranych. Przedstawił zmiany w porządku obrad, włączenie dwóch punktów. Porządek 

obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Porządek posiedzenia poddano pod głosowanie. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami „za”  - przyjęła proponowany porządek. 

 

Porządek przedstawiał się następująco: 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1858 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Gdańska na lata 2024-2050– druk nr 1846 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 

2024 rok w zakresie działania komisji – druk nr 1847 

Referują Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska : 

- Wydział Budżetu Miasta i Podatków  

- Biuro Prezydenta 

- Biuro Prezydenta ds. Kultury  

- Biuro Architekta Miasta   
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4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia Gdańskiego Stypendium 

Kulturalnego Fundusz Twórczy – druk nr 1856 

5. Wniosek Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej o nadanie nazwy rondo Związku 

Podhalan. 

6. Rozpatrzenie uchwały jednostki pomocniczej Miasta Gdańska – Uchwała Nr XXXI/97/23 

Rady Dzielnicy Brzeźno w sprawie wystąpienia do Prezydenta Miasta Gdańska w 

sprawie utworzenia placu im. Stanisława Sobkowiaka w dzielnicy Brzeźno. 

7. Dyskusja nad listą wniosków o nadanie imienia osoby zasłużonej infrastrukturze  

i przestrzeni publicznej w Gdańsku. 

8. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

 PUNKT 1 

 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1858 

 

Druk nr 1858 – Sprawa : BRMG.0006.355.2023 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.11.2023r.) 

 

Agnieszka Rawa - p.o. Kierownika Referatu Planowania Budżetowego  

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 4 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 54-9/239-56/2023 

 

PUNKT 2 

 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Gdańska na lata 2024-2050– druk nr 1846 

 

Druk nr 1846 – Sprawa : BRMG.0006.343.2023 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.11.2023r.) 

 

Agnieszka Rawa - p.o. Kierownika Referatu Planowania Budżetowego  

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 54-9/240-57/2023 

 

PUNKT 3 

 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 

rok w zakresie działania komisji – druk nr 1847 

Referują Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska : 

- Wydział Budżetu Miasta i Podatków  

- Biuro Prezydenta 

- Biuro Prezydenta ds. Kultury  

- Biuro Architekta Miasta   

 

Druk nr 1847 – Sprawa : BRMG.0006.344.2023 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.11.2023r.) 

 

Agnieszka Rawa - p.o. Kierownika Referatu Planowania Budżetowego Wydział 

Budżetu Miasta i Podatków 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Danuta Rutkowska – Biuro Prezydenta 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Ewa Adamska – Biuro Prezydenta ds. Kultury  

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Zapytał o Hewelianum czy chodzi o zespół Bożego Ciała. 

 

Ewa Adamska – Biuro Prezydenta ds. Kultury 

Odpowiedziała, że miedzy innymi tak. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Zapytał czy są znaczące zmiany do roku ubiegłego.  
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Danuta Rutkowska – Biuro Prezydenta 

Powiedziała, że są nowe kampanie, jedne będą wygaszane inne kontynuowane. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Zapytał czy są nowe kampanie, których nie było. 

 

Danuta Rutkowska – Biuro Prezydenta 

Odpowiedziała, że tak będą nowe kampanie skierowanie do mieszkańców dot. m.in.  

środowiska, działań społecznościowych. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Zapytał o wydatki czy są w Biurze Kultury czy Wydziale Projektów Inwestycyjnych. 

 

Ewa Adamska – Biuro Prezydenta ds. Kultury 

Powiedziała, że w Wydziale Projektów Inwestycyjnych. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Zapytał o lokalizację przy ul. Jednorożca. 

 

Ewa Adamska – Biuro Prezydenta ds. Kultury 

Odpowiedziała, że zapyta i da znać.  

 

Łukasz Bejm – wiceprzewodniczący komisji 

Zapytał o udział nakładów czy on zmniejszył się do zeszłego roku. 

 

Ewa Adamska – Biuro Prezydenta ds. Kultury 

Nie miała takiej informacji ale sprawdzi i da znać radnemu. 

 

Łukasz Bejm – wiceprzewodniczący komisji 

Zapytał o zjazd Hanzy o środki.  

 

Danuta Rutkowska – Biuro Prezydenta 

Powiedziała, że są środki, które mają być przeznaczone, nie w takiej mierze jak z Fundacji 

Gdańska. 

 

Łukasz Bejm – wiceprzewodniczący komisji 

Zapytał czy są już jakieś szacunki kwoty.  

 

Ewa Adamska – Biuro Prezydenta ds. Kultury 

Powiedziała jakie kwoty. 
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Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Zapytał o Łaźnię.  

 

Ewa Adamska – Biuro Prezydenta ds. Kultury 

Podała kwoty dotacji celowych dot. Hanzy. Podała również inne dotacji celowe. 

 

Janusz Tarnacki – Biuro Architekta Miasta 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 54-9/241-58/2023 

 

PUNKT 4 

 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia Gdańskiego Stypendium 

Kulturalnego Fundusz Twórczy – druk nr 1856 

 

Druk nr 1856 – Sprawa : BRMG.0006.353.2023 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 29.11.2023r.) 

 

Ewa Adamska – Biuro Prezydenta ds. Kultury  

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 6 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 54-9/242-59/2023 

 

PUNKT 5 

 

Wniosek Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej o nadanie nazwy rondo Związku Podhalan. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Zapowiedział kolejny punkt porządku. 



6 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Wyjaśniła, że najpierw wpłynęła interpelacja radnej Miasta Gdańska w sprawie znalezienia 

odpowiedniego miejsca do nadania nazwy Związku Podhalan w dzielnicy Jasień. Po II 

wojnie światowej podhalańscy górale osiedlili się w dawnej wsi Jasień a dzisiejszej dzielnicy 

Jasień. Ustalono, że dobrym miejscem będzie rondo przy ulicy Kartuskiej i Gronostajowej. 

Wpłynął formalny wniosek i prosi o zaopiniowanie tego wniosku. 

 

Henryk Hałas – członek komisji  

Zapytał czy znana jest liczba tych ludzi. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Odpowiedziała, że nie ma takich danych ale wydaje jej się, że przynajmniej 100 osób jest.  

 

Jan Perucki – członek komisji 

Większość z nich osiedliła się na Jasieniu. Dla niego przy nadawaniu nazw ważna jest 

lokalizacja. 

 

Henryk Hałas – członek komisji  

Zapytał jak to się ma do listy zasłużonych. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że nie ma tej nazwy na liście i nie wie na którą listę nawet należałoby to 

wpisać.  

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Zaproponował aby zagłosować. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 6 głosami „za”, wyraziła poparcie dla przedmiotowego wniosku. 

 

PUNKT 6 

 

Rozpatrzenie uchwały jednostki pomocniczej Miasta Gdańska – Uchwała Nr XXXI/97/23 

Rady Dzielnicy Brzeźno w sprawie wystąpienia do Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

utworzenia placu im. Stanisława Sobkowiaka w dzielnicy Brzeźno. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że wpłynęła uchwała Rady Dzielnicy Brzeźno, chcieliby uhonorować postać  

w miejscu, w którym mieszkał. Przybliżyła postać Sobkowiaka. Dodała, że w miejscu gdzie 

stał jego dom, obecnie zatwierdzany jest plan zagospodarowania przestrzennego. Uważa, 
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że wniosek powinien poczekać na rozpatrzenie do momentu zatwierdzenia nowego planu 

zagospodarowania przestrzennego.  

 

Teresa Wasilewska – członek komisji 

Powiedziała, że byli to działacze polonijni i obojętnie gdzie będą upamiętniani nie powinno 

się trzymać tylko miejsca ich wcześniejszego zamieszkania. Są też nowe ulicy nowe 

inwestycje można w takich miejscach nawet w innych miejscach.  

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Widzi dwie opcje albo czekamy do nowego panu zagospodarowania przestrzennego albo 

wpisujemy na listę zasłużonych.  

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Powiedział, że byłby za tym aby sprawę zostawić bez rozpatrzenia do czasu nowego planu 

zagospodarowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja pozostawiła bez rozpatrzenia uchwałę Rady Dzielnicy Brzeźno w sprawie 

utworzenia placu im. Stanisława Sobkowiaka w dzielnicy Brzeźno do momentu 

ustanowienia planu zagospodarowania przestrzennego.  

 

PUNKT 7 

 

Dyskusja nad listą wniosków o nadanie imienia osoby zasłużonej infrastrukturze  

i przestrzeni publicznej w Gdańsku. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, jako sprawę dodatkową, nadanie nazwy skwerowi im. Piotra Dwojackiego. 

Wcześniej były dwa powody dla których nie można  było nadać nazwy i wniosek nie był 

procedowany. Zapytała o IPN i powiedziała, że czekają na oficjalny wniosek a w tym czasie 

wystąpi do IPN. 

 

Łukasz Bejm – wiceprzewodniczący komisji 

Powiedział aby poczekać na odpowiedź z IPN. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Powiedział, że komisja wstrzymuje się od opiniowania do momentu uzyskania odpowiedzi 

z IPN. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że potrzebne jest nadanie nazwy ulicy w sprawie Nowych Technologii  

i zapytała czy są jakieś propozycje. Powiedziała, że ma propozycję od radnego Jana 

Peruckiego nazwisko Dambka.  
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Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Powiedział, żeby zaproponować Dambka.  

 

Jan Perucki – członek komisji 

Uważa, że postać jak najbardziej zasługuje na upamiętnienie. 

 

Komisja przeprowadziła rozmowę z Panią Beatą Gaj na temat osób znajdujących się na 

liście zasłużonych oczekujących nadania imieniem w przestrzeni publicznej miasta 

Gdańska. Dyskusja dotyczyła m.in. sposobu weryfikacji  (IPN) osób znajdujących się na 

liście.  

 

PUNKT 8 

 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

  

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Omówił korespondencję. 

1. Informacja o udzielonej dotacji Zakon Braci Mniejszych Kapucynów – do 

wiadomości 

2. Informacja o udzielonej dotacji Kościołowi Św. Brygidy w Gdańsku – do wiadomości 

3. Informacja o udzielonej dotacji Kościołowi Św. Barbary w Gdańsku – do 

wiadomości 

4. Informacja o udzielonej dotacji Kościołowi Bożego Ciała – do wiadomości 

5. Informacja o udzielonej dotacji Kościołowi Piotra i Pawła w Gdańsku – do 

wiadomości 

 

Przewodniczący zamknął posiedzenie komisji o godzinie 14:45. 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący  

               Komisji Kultury i Promocji 

 

     /-/ Andrzej Stelmasiewicz 
 

 

 

 

 

 

Protokołowała:  Emilia Mikita - Biuro Rady Miasta Gdańska 


